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Zpráva komise pro projekt „Truhlářská“ pro konvent za rok 2020 
 

Činnost komise v období od minulého konventu byla podvázána dvěma nepříznivými okolnostmi, jednak 
covidovými opatřeními, jednak výměnou vedení MČ Praha 1. Sešla se jen jednou v předjarním období. Práce 
jednotlivých členů pokračovala, přiznejme, jen zvolna. Za situace, kdy není známo, kolik prostoru (a kde) bude 
k disposici pro presentaci, tj. kolik výstavních panelů bude možno v objektu umístit, se nikomu nechtělo exitující 
návrhy dopracovávat do „finální“ podoby. Pokračujeme v kontaktu se spolkem „přátel Petrské čtvrti“ a se 
zahraničními protestantskými muzei. 

Vedení naší církve ještě za minulého vedení MČ Praha 1 poskytlo ze svých rezerv příspěvek míněný hlavně na 
obnovení fresek, zatím se ale zbrzdilo vyhlášení sbírky, která by měla tento výdaj pokrýt. 

Na druhé straně je velmi potěšující postup prací přímo v Truhlářské. V jejich průběhu došlo k nečekaným objevům 
cenných historických artefaktů. Především byl zjištěn nečekaný rozdah výmalby, jak v sále bývalé modlitebny, tak i 
v dalších místnostech. I tato, rozhodně vítaná skutečnost, má ve svém důsledku dopad na chystanou exposici. Je 
otázka, kolik volného prostoru zbyde na stěnách sálu, je možné, že aspoň její část by bylo možno umístit jinam?  

Předpokládáme, že další pokrok prací na domě v Truhlářské ulici a vyjasnění vztahu mezi vedením MČ a 
představiteli ČCE budou novými impulzy pro činnost komise. 

Jan Mašek 
 

 

Zpráva z komise pro projekt „Truhlářská“ za rok 2021 pro konvent 
 

Stejně jako v loňském roce byla činnost komise i od počátku letošního roku podvázána epidemiologickou situací. 
Komise se letos fyzicky nesešla, komunikace probíhala jen výměnou e-mailů. Práce na stavbě ovšem pokračovala a 
přes všechny výhrady na jaře dospěla k závěru. 18.března došlo přímo na místě k setkání Pavla Pokorného a Jana 
Maška se starostou MČ Praha 1 a zúčastněnými aktéry stavby. Zde byly potvrzeny Memoranda, totiž že na fasádu 
bude umístěna pamětní deska a do blízkosti sálu interaktivní terminál s informacemi o historii domu i tolerančního 
sboru. Terminál by měl plně nahradit původně zamýšlené výstavní panely.  

Rekonstrukce domu v Truhlářské 8 se podařila velmi pěkně. Byla možnost se o tom přesvědčit v rámci dne 
otevřených dveří 7.-9. 9. 2021. Využití domu připadlo Domu dětí a mládeže v Praze 4. Tím se pro tuto chvíli omezuje 
možnost církve participovat na využití objektu: tím, že se nepočítá s vybavením sálu židlemi, prakticky odpadá 
možnost jeho použití pro přednášky nebo koncerty. Přesto věříme, že se podaří navázat dobré vztahy s uživatelem a 
že církev sem bude mít otevřené dveře. 

Úkol komise se teď zúží. K vytvoření náplně interaktivního terminálu sice nejsme kvalifikovaní, ale budeme se 
podílet na jejím koncipování na základě dříve navržených panelů a také na jejím dalším doplňování a rozšiřování. 

Jan Mašek 

 


